
 

                                           

 

                                                 P r o t o k ó ł   Nr XVI/12 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu   26    kwietnia   2012 r.    w     sali      konferencyjnej    Urzędu    Miasta, 

w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 10
00 

– 12
00

. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączoną  listą obecności 

uczestniczyło 20 radnych. 

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

 

Pan  Ryszard DUCHNA                                          -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  -  Skarbnik Miasta 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                             - Sekretarz Miasta   

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI                             - Radca Prawny Urzędu             

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

Pan Ireneusz FALBA                       -  Radny Powiatu Działdowskiego, dyrektor PGKiM Sp.z o.o. 

Pan Artur JASIONOWSKI                                - Zastępca  Komendanta Powiatowego Policji 

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA                        - Dyrektor MOPS  

Pani Ewa SOTOMSKA                                       - Dyrektor MBP 

Pan Dariusz MAĆKOWIAK                               - Dyrektor MDK 

Pani Jolanta DZIAŁAK                           - Pełnomocnik BM ds. Uzależnień  

Przewodniczący zarządów osiedli           - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów  
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Przebieg sesji 

Pkt 1 

 

        Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   

 

Ad pkt 2 

 

        Nie zgłoszono wniosków o zmianę w porządku  obrad i Rada przystąpiła do jego 

realizacji w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącego Rady, tj. :  

       

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.    

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie        Przewodniczącego            Rady      o          działaniach         

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza      w   okresie         międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdanie   z       prac       Komisji      w          okresie     międzysesyjnym. 

9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej  sesji.  

10. Interpelacje  i zapytania. 

 

11. Podjęcie   uchwały  w    sprawie   zatwierdzenia   taryf   zbiorowego   zaopatrzenia    

w wodę i   zbiorowego     odprowadzania   ścieków    na   terenie      miasta     

Działdowo  na okres od 24 maja 2012 r. do 23 maja 2013 r.  

 

12. Sprawozdanie    z      działalności        Miejskiego  Ośrodka     Pomocy    Społecznej  

w   Działdowie za 2011 rok oraz przedstawienie potrzeb i zamierzeń w zakresie 

pomocy społecznej.  

 

13. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej.  

 

14. Podjęcie  uchwały w sprawie   zatwierdzenia   rocznego    sprawozdania     

finansowego (dot. Miejskiego Domu Kultury i Miejskiej Biblioteki Publicznej).  
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15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Gminę-

Miasto Działdowo.  

 

16. Podjęcie  uchwały   w   sprawie   zmiany   Wieloletniej Prognozy Finansowej                           

Gminy-Miasto Działdowo na lata 2012-2021. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012. 

 

18. Odpowiedzi na zapytania.  

19. Wolne wnioski i informacje.  

20. Zamknięcie sesji.                                                        
          

                                                                                                        

Ad pkt 3 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 

Ad pkt 4 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Chciałbym państwa, w imieniu pana Burmistrza  zapoznać z listem intencyjnym, który został 

podpisany i przesłany przez Burmistrza Miasta Sejny. Jest to efekt rozlicznych kontaktów 

naszego Burmistrza,   który  jeżdżąc po świecie i po Polsce,  nawiązał   najpierw    rozmowę, 

a później  wstępne porozumienie o współpracy z miastem Sejny.  Burmistrz miasta Sejny 

przysyła nam list intencyjny o współpracy pomiędzy miastem Sejny a miastem Działdowo. 

Pan Burmistrz miasta Sejny nadmienia, że wszyscy radni miejscy jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali podpisanie listu intencyjnego  pomiędzy obu miastami. 

,, List intencyjny o współpracy 

 Gmina-Miasto Działdowo, województwo warmińsko-mazurskie,  reprezentowana  przez   

Burmistrza Miasta Bronisława Mazurkiewicza wyraża wolę współpracy z Gminą Miasto 

Sejny województwo  podlaskie, reprezentowaną  przez   Burmistrza   Jana  Stanisława Kapa. 

W  celu rozwijania  współpracy  oraz  wzajemnych kontaktów pomiędzy Miastami Działdowo 

i Sejny zostanie podpisany  list  intencyjny   o współpracy, który stanowić będzie podstawę do 

zawarcia umowy o partnerstwie. Współpraca będzie zrealizowana w następujących 

dziedzinach : kultura, turystyka,  sport, edukacja, wymiana dzieci i młodzieży, 

przedsiębiorczość,    ratownictwo  oraz    wymiana    informacji    w    zakresie    zarządzania 

kryzysowego ,   ochrony    zdrowia,   wymiana   doświadczeń   w    zakresie    funkcjonowania    
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administracji”.   Umowa o   partnerstwie   zostanie podpisana, oczywiście, w terminie 

późniejszym, w oparciu o ten   list intencyjny,  pod   warunkiem,   że  państwo radni wyrażą 

na taką   współpracę zgodę. Do sprawy, jak sądzę, wrócimy w momencie, kiedy ta umowa 

zostanie sformułowana i będzie państwu radnym przedłożona. Dziękuję. 

 

Ad pkt 5 

 

        Sprawozdanie     Przewodniczącego      Rady      o        działaniach         podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

- 29 marca otrzymałem od pana Burmistrza  sprawozdanie z wykonania budżetu i planu 

finansowego instytucji kultury za rok 2011 oraz informację o stanie mienia.  

Sprawozdanie to państwo radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. Chcę 

poinformować, że  mamy  już  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Olsztynie 

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta Działdowo na rok 2011 -  

opinia ta jest pozytywna., 

- w dniu 23 kwietnia otrzymałem pismo od Marszałka Województwa Warmińsko-

Mazurskiego, który w nawiązaniu do sprawy tzw. lokalizowania farm wiatrowych, 

często bez uwzględnienia walorów przyrodniczych i krajobrazowych, podjął pewne  

działania i w związku z tym skierował pismo do burmistrzów i wójtów i 

przewodniczących rad  z naszego województwa. Myślę, że z  uwagi na wagę 

zagadnienia, warto to pismo państwu przedstawić. „Województwo warmińsko-

mazurskie należy do liderów w dziedzinie energii wytwarzanej ze źródeł 

odnawialnych. Zasadnym jest stworzenie również nowych instalacji wykorzystujących 

energię  wiatru,  należy   jednak mieć   na  uwadze   wysoki   potencjał    przyrodniczy 

i krajobrazowy województwa. Obecnie ma miejsce chaotyczny i gwałtowny rozwój 

energetyki wiatrowej, również   na   obszarach objętych   ochroną  na  mocy   ustawy 

o ochronie   przyrody  oraz    obszarach   atrakcyjnych   pod   względem   

turystycznym i krajobrazowym, zachodzi więc  pilna potrzeba poddania kontroli tego 

zagadnienia. W związku z powyższym, Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

w celu uporządkowania lokalizacji inwestycji związanych z energetyką wiatrową 

planuje   podjęcie    stanowiska   w    sprawie  zasad   lokalizacji     tychże    obiektów 

w województwie. Opracowywany jest nowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, w którym będzie umieszczony rozdział 

dotyczący zasad lokalizacji farm wiatrowych oraz zostaną wyznaczone obszary 

dopuszczone do rozwoju  energetyki wiatrowej. Apeluję zatem o wstrzymanie się z   
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wydawaniem   decyzji   w    kwestii   lokalizacji   farm   energetyki 

wiatrowej,  na terenach państwa gmin, do czasu uchwalenia przez Sejmik 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego nowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego. Powyższe   dokumenty   będą   mogły   stanowić   wytyczne  w   

kwestiach związanych z lokalizacją farm wiatrowych na terenie naszego 

województwa”. Podpisał Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Jacek 

Protas, 

- przedwczoraj wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego dotyczące uchwały Rady Miasta Działdowo z dnia 22 marca 2012 roku 

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy-Miasto Działdowo. Uchylenie dotyczy części 

uchwały, a konkretnie §  3 pkt 2 oraz  § 6 ust. 1 zdanie drugie w załączniku. 

Mankamentem, o którym  mowa w  rozstrzygnięciu  nadzorczym jest nie wskazanie  

gospodarstwa rolnego w celu  zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, 

- wczoraj wpłynęła prośba, którą podpisał koordynator wojewódzki pani Kinga 

Gorczyca, dotycząca podjęcia uchwały popierającej stanowisko Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 29 listopada 2005 roku w sprawie 

ogłoszenia obszaru województwa strefą wolną od upraw organizmów roślinnych 

zmodyfikowanych genetycznie, czyli  tzw. GMO. Sprawa   jest   świeża, nie byliśmy 

w stanie przygotować na dzień dzisiejszy  projektu takiej uchwały, ewentualnie 

wrócimy do sprawy na kolejnej sesji. Dziękuję.                                                                                            

 

Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza      w   okresie         międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady :  

 

Pan Ryszard DUCHNA - Zastępca Burmistrza:  

Złożył     sprawozdanie   z   działalności   Burmistrza    w  okresie   międzysesyjnym,     

zwłaszcza     z wykonania   uchwał   Rady  za  okres od 23 marca 2012r. do 25 kwietnia 

2012r. ( stanowi ono załącznik do protokołu).   

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin : 
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Pan Adam STOLARSKI - Przedstawiciel Miasta w Ekologicznym Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” :  

Panie Przewodniczący! Szanowni państwo!  

W dniu  24 kwietnia   ja   i  pan  Burmistrz   Duchna     uczestniczyliśmy w Zgromadzeniu 

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” w Działdowie. Tematem obrad były 

następujące sprawy: 

- podjęto stanowisko Zgromadzenia w sprawie projektu Wojewódzkiego Planu 

Gospodarki Odpadami na lata 2011-2016, 

- przedstawiono informację  na   temat   zmian   do   ustawy   o   utrzymaniu   czystości 

i porządku w gminach. Po  moim wystąpieniu parę zdań na ten temat powie pan 

Burmistrz Duchna, 

- podjęto dwie  znaczące uchwały,  mianowicie:  w sprawie przystąpienia 

Ekologicznego   Związku   Gmin   „Działdowszczyzna” do  spółki  Działdowo Biogaz 

Sp. z o.o. Na czym to polega? Otóż nasz Związek przystąpił  do   spółki z   firmą 

warszawską i będzie stanowić właśnie taką spółkę Biogaz.  I  druga  uchwała 

kompatybilna z tą pierwszą, że Ekologiczny Związek  Gmin Działdowszczyzna wnosi 

do spółki, jako    aport,  wkład    niepieniężny, tj.   działkę  o   powierzchni    1,29 ha 

w obrębie miasta Działdowo, 

- kolejna sprawa,  to już    skonkretyzowana    propozycja    budowy na terenie Gminy-

Miasta  Nidzica  schroniska    dla    zwierząt,   dla   wszystkich   gmin    należących  

do    Związku.      Jaki   to  jest   projekt?  To   jest    projekt     budowy     schroniska 

w miejscowości Tatary, tuż przy  oczyszczalni. Lokalizacja schroniska przy 

oczyszczalni pozwoli  zaoszczędzić na doprowadzaniu  odpowiednich mediów.    

Planuje się schronisko  na około  200 psów i 20 kotów,  przy czym  w budynku  na 80 

psów, natomiast 120 psów w boksach.   Też   myśli   się o   tym,  aby zaprojektować 

to schronisko z  propozycją hotelu dla zwierząt,  bo  wiadomo, że   ludzie   wyjeżdżają 

na  wczasy, czy w podróże służbowe  i   nie mają    gdzie zostawić   swoich   

zwierzątek    domowych. Takie coś funkcjonuje w   dużych   miastach  i tutaj Związek 

Ekologiczny też z taką propozycją wychodzi.  W    tym   roku  byłby opracowany 

projekt. Wartość   tego projektu to około 35 000 zł i, oczywiście, należałoby uzyskać 

pozwolenie na   budowę,   i   w   roku  2013   rozpocząć budowę schroniska.  Jeszcze 

uzupełnię odnośnie   pierwszej uchwały dotyczącej spółki Biogaz,  do której Związek 

Ekologiczny Gmin „Działdowszczyzna” wszedł. Otóż   należało  najpierw  aportem   

tę  działkę  wnieść  do  czasu   uzyskania    pozwolenia na   budowę.   A   gdyby  

spółka   Biogaz   nie   uzyskała   pozwolenia na       budowę,  to ta działka 

automatycznie wraca jako własność  Ekologicznego Związku Gmin 
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Działdowszczyzna. To panie Przewodniczący ja  mam tyle i jeszcze    

bym    poprosił pana Burmistrza    Duchnę    o  kilka  zdań  na temat   zmiany ustawy 

o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. 

 

Pan Ryszard DUCHNA  -  Zastępca Burmistrza : 

W tym samym dniu było także  posiedzenie Zarządu Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”, a  przedmiotem obrad był  tylko jeden punkt -  przyjęcie sprawozdania 

finansowego za rok ubiegły.  

Jeżeli chodzi o ustawę o utrzymaniu czystości i porządku  w gminach, to   pan Kordecki 

poinformował, że   nadal nie ma rozporządzeń do   ustawy i  prawdopodobnie czas na jej  

wprowadzenie    zostanie    przedłużony  o  co  najmniej    pół   roku,  i że   wpłynęły skargi 

do Trybunału Konstytucyjnego na, o ile pamiętam,  6 artykułów tej ustawy. Jeżeli Trybunał 

stwierdzi, że narusza   Konstytucję, to  w  zasadzie ta   ustawa   straci wartość jakąkolwiek. 

Chciałbym jeszcze uzupełnić, bo pan Przewodniczący powiedział, że Związek już przystąpił 

do spółki Biogaz,  a to była tylko zgoda na przystąpienie.  Dziękuję bardzo.   

 

 

Ad pkt 8 

 

        Sprawozdanie z   prac Komisji  w  okresie  międzysesyjnym: 

 

Pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej :                             

Panie Przewodniczący! Szanowni państwo! 

Komisja  Rewizyjna   w   okresie międzysesyjnym,   zgodnie  z  planem   pracy, przystąpiła 

do kontroli Gimnazjum nr 2 i Gimnazjum nr 1 w Działdowie  pod kątem gospodarności,  

bezpieczeństwa i porządku oraz wykorzystania istniejącej przy tych jednostkach bazy 

sportowej.  Praca zespołu kontrolnego w Gimnazjum nr 2 została zakończona i za moment 

poproszę o sprawozdanie i przedstawienie protokołu Przewodniczącego zespołu kontrolnego, 

pana Edwarda Radomskiego. Sprawozdanie z kontroli Gimnazjum nr 1 zostanie 

przedstawione na następnej sesji,  ponieważ jeszcze  tej kontroli nie zakończyliśmy. Dziękuję.  

 

Pan Edward RADOMSKI - Kierownik zespołu kontrolnego :  

Panie Przewodniczący!  Panie i panowie radni! 

Protokół  tej kontroli został opracowany dosyć szczegółowo, a ponieważ jest on obszerny 

podjąłem    rozmowy   z     szefem    klubu   opozycyjnego     radnym    Michałem Struzikiem 

i  zaproponowałem  przedstawienie   skróconej  jego wersję.  Protokół  jest  pozytywny  dla 

kontrolowanej   placówki,   natomiast    jego   obszerność  wynika z tego, że  Komisja   

ustaliła,    iż   należy  to  przedstawić  na   piśmie,   ponieważ    pewne   działania  w   zakresie  
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bezpieczeństwa, higieny  i   porządku   są wręcz  wzorcowe i  dlatego  dobrze by było, żeby  

te dobre przykłady  uwiecznić  na  piśmie,  i   stąd  ten materiał jest taki obszerny. I   tu mam 

prośbę do pana Przewodniczącego, czy możemy tę wersję skróconą przedstawić? 

 

Pan  ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Jeżeli sprzeciwu radnych nie zobaczę,  to  tak.  

      Sprzeciwu nie zgłoszono.   

 

Pan Edward RADOMSKI :  

Proszę państwa, protokół jest z datą 16 kwietnia.  Skład zespołu kontrolnego : Edward 

Radomski - przewodniczący zespołu kontrolnego, Aleksandra Korzeniewska - członek, 

Stanisława Żywicka - członek, Marek Dworznik - członek,  Leszek Gołębiewski - członek. 

Czynności kontrolne rozpoczęto 2 kwietnia 2012 roku, a zakończono w dniu 16 kwietnia 

2012 roku. Określenie przedmiotowego zakresu kontroli i okresu objętego kontrolą:  

Jednostka była kontrolowana pod kątem bezpieczeństwa, higieny,  porządku, gospodarności 

oraz wykorzystania pomieszczeń i obiektów sportowych w roku 2011. Kontrolowaną była 

pani dyrektor Gimnazjum nr 2, Marlena Perzyńska.  Dalej  mamy  przebieg i czynności 

kontrolne.     Komisja     przygotowała   konspekt  zagadnień,     które   chciałaby    sprawdzić 

i skontrolować, a jest to    sześć obszarów. Ja    nie będę ich  przedstawiał,  ten materiał będzie 

prawdopodobnie na BIP-ie, więc osoby zainteresowane mogą się z tym zapoznać. Natomiast 

w  protokole są   takie   zagadnienia: charakterystyka   ogólna obiektu ; kontrole zewnętrzne  

w  sensie przeglądy  istniejących urządzeń, które funkcjonują na terenie obiektu;   programy   

i  opracowania    wewnętrzne,     określające   poziom    bezpieczeństwa i porządku na terenie 

placówki -  kontrole i audyty wewnętrzne były analizowane.  Kolejna płaszczyzna  kontroli,  

to  ocena  przestrzegania zasad bezpieczeństwa i higieny pracy ;  kolejny obszar to - jakie 

dokumentacje w tym zakresie się znajdują,  czyli ocena  ilościowa i jej realizacja. Kolejny 

obszar, który był przedmiotem kontroli, to organizowanie wycieczek klasowych oraz innych 

wyjazdów szkolnych. Kolejne zagadnienie to działania profilaktyczne, pro   zdrowotne oraz    

wzmacniające    pożądane    zachowania,    tu głównie w   kontekście   pedagogów szkolnych 

i tych obszarów,  które są związane z zachowaniem uczniów   wewnątrz   obiektu,    jak    

również   na   zewnątrz   placówki.   Kolejny    obszar, to     wykorzystanie     bazy      

sportowej     przy      Gimnazjum   nr 2.    Kolejna     sprawa,  to   gospodarowanie    mieniem 

i środkami finansowymi, dodam że nie stwierdzono nieprawidłowości, ta ocena jest 

pozytywna.  Przedstawiliśmy analizę skróconą budżetu szkoły za rok 2011, podaliśmy   

kwotowo i  w   formie   wyliczeń   procentowych,   jak poszczególne paragrafy, czy działy 

były realizowane. Tak   jak  powiedziałem, ta  ocena  gospodarności  jest również pozytywna.  
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W czasie kontroli  Komisja kontaktowała się z następującymi osobami, wspomnianą już panią 

dyrektor Marleną Perzyńską, Iwoną Dudzic kierownikiem hali sportowej, z panem Andrzejem 

Chojnowskim kierownikiem gospodarczym, z panią Teresą Kołakowską księgową, z panią 

Sylwią Lipką pedagogiem szkolnym i z panem Pawłem Rutkowskim społecznym 

inspektorem pracy. W końcowej części protokółu, są następujące wnioski,  sugestie czy 

zalecenia pokontrolne.  

Zespół kontrolny nie wydał zaleceń pokontrolnych. Obiekt  jest bezpieczny, pomieszczenia,  

sprzęt oraz urządzenia    spełniają   wymogi     określone    przepisami   prawa, potwierdzają 

to dokumenty pokontrolne organów zewnętrznych uprawnionych do kontroli, które to organy 

zostały wymienione w niniejszym protokole - w jednym z punktów wymieniamy  wszystkie 

organy zewnętrzne, które w 2011 roku uczestniczyły w merytorycznych kontrolach obiektu. 

Na terenie kontrolowanego obiektu panuje porządek. Pomieszczenia  są czyste i urządzone 

estetycznie, z dużą wrażliwością na kolorystykę. Zarządzanie obiektem w zakresie 

bezpieczeństwa oraz higieny w placówce oświatowej zespół kontrolny ocenia bardzo wysoko. 

Podejmowane nowe inicjatywy w wyżej wymienionym zakresie spełniają warunki 

modelowych, godnych   naśladowania   w   innych    placówkach.  Tutaj   chcę  powiedzieć, 

że Gimnazjum  jest   pierwszą   szkołą  na  terenie  województwa, która  zdobyła certyfikat, 

co   świadczy    o   pewnej  wrażliwości  osób,  które    tam  pracują,  na   sprawy     związane  

z bezpieczeństwem,   ładem    i   porządkiem    na   terenie obiektu.    Pracownicy  placówki 

są przeszkoleni i znają swoje obowiązki. Podejmowane są inicjatywy, które systematycznie 

modernizują placówkę, często ze środków zewnętrznych. Zespół kontrolny popiera inicjatywę 

dyrektora  szkoły  w  sprawie  pozyskania  środków  finansowych  od  organu prowadzącego- 

oczywiście, jeśli będzie  komfort finansowy organu prowadzącego,  czyli jeśli będą wolne 

środki, taką świadomość mamy - z przeznaczeniem na : 

- prace remontowe w szatni i korytarzu piwnicy budynku szkolnego.   Po  prostu 

fundamenty starego obiektu nie są dobrze izolowane i co pewien czas wilgoć przez  

nie przenika, a ponieważ  wewnątrz  są   szatnie    trzeba    systematycznie odświeżać 

te pomieszczenia i  idą na to jakieś środki, a jeśli by  izolację dobrze zrobił, to  ten 

proces  można byłoby  zatrzymać, 

- zakup szafek szkolnych  skrytkowych,  z  zamkiem szyfrowym,  do    przechowywania      

podręczników  i  przyborów   szkolnych, 

- prace  remontowe   biblioteki i czytelni szkolnej.  Głównie   chodzi o   podłogi, które 

są stare i materiały  użyte  do  mocowania parkietu są według starych atestów i one 

teraz  już  zagrażają bezpieczeństwu. Generalnie w całej szkole ten problem już  

załatwiono, natomiast są jeszcze  dwie enklawy, tj.  biblioteka i pokój nauczycielski, 

gdzie te substancje toksyczne mogą być. W trosce o profesorów wnioskowałbym, 



 10 

żeby przy   ustalaniu kolejności najpierw  wziąć  pokój nauczycielski, 

a bibliotekę można później, bo tam obłożenie ludźmi jest mniejsze, 

- prace remontowe w pokoju nauczycielskim,  

- wykonanie docieplenia ścian obiektu szkoły, nowej izolacji fundamentów budynku 

dydaktycznego oraz wykonanie nowej struktury elewacji, to kwotowo jest 

najpoważniejsze    przedsięwzięcie    i   tutaj,   myślę że,  trzeba   spolegliwie czekać 

na lepsze czasy, bo kwota, którą  rzeczoznawca określił  jest stosunkowo duża. 

   Wymienione    zadania   modernizacyjne   polepszą    warunki  nauki,   pracy    uczniów 

i nauczycieli, spowodują obniżenie kosztów utrzymania, podniosą walory estetyczne 

obiektu.   

Na tym protokół zakończono, 16 kwietnia. Podpisy członków zespołu oraz podpis 

dyrektora placówki, który przyjął ten protokół do wiadomości. 

 

Pani Irena MENDERSKA - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, 

że na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Rady Miasta w sprawach :  

- zmian przychodów i wydatków w budżecie 2012 roku, 

- zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2021, 

- w sprawie zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowa, na okres od 24 maja 2012  roku 

do 23 maja 2013 roku, 

- zatwierdzenia   rocznych   sprawozdań    finansowych    Miejskiego   Domu     Kultury 

i Miejskiej Biblioteki Publicznej. 

        Ponadto członkowie Komisji zapoznali się z sytuacją finansową Przedsiębiorstwa 

Ciepłowniczego w Działdowie, było to omawianie sytuacji finansowej za 2011 rok. 

Dziękuję bardzo. 

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA - Przewodnicząca   Komisji   Oświaty,   Kultury,    Sportu 

i Turystyki przekazała, że na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia Komisja pozytywnie 

zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Miejskiego Domu Kultury i Miejskiej Biblioteki Publicznej. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Andrzej TESSAR - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformował, że  na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia Komisja : 

- zapoznała   się ze  sprawozdaniem z  działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w    Działdowie    za   rok    2011      oraz   przedstawionymi    potrzebami 

i zamierzeniami w zakresie pomocy społecznej, a także z oceną zasobów pomocy 

społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej, 
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-  w kolejnych punktach Komisja pozyskała informację dotyczącą  

utrzymania stanu dróg i chodników po zimie oraz informację  w sprawie realizacji  

wniosków  Komisji złożonych w 2011 roku. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Edward RADOMSKI - Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska  

przekazał, że  na posiedzeniu w dniu 23 kwietnia Komisja : 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zatwierdzenia taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

miasta   Działdowo, za     okres     od 24   maja  2012 roku  do   23  maja  2013 roku. 

W głosowaniu przyjęto ten projekt przy pięciu głosach wstrzymujących, 

- pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na przyjęcie darowizny przez Gminę-Miasto,  

- wysłuchała informacji na temat harmonogramu prac w ciągu komunikacyjnym ulic 

Osiedleńcza, Księżodworska, Kochanowskiego i Ogrodowa. Również uzyskaliśmy 

informację od pana doktora Sondeckiego na temat podejmowanych prac przez PGKiM  

na styku ulic Plac 1 Maja, Ogrodowa. Komisja przyjęła te informacje jako 

wystarczające na  tym   etapie.  Natomiast   poinformowaliśmy  organ  prowadzący,  

że będziemy pilnie i drobiazgowo śledzić te terminy oraz harmonogramy, gdyż 

chcielibyśmy, żeby te obiekty były zgrane w czasie i efekt końcowy żeby był 

widoczny. Dziękuję bardzo.   

 

Ad pkt 9 

 

        Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji : 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Odpowiedzi na  interpelacje  zgłoszone  na   poprzedniej   sesji     państwo  radni   otrzymali 

na piśmie, więc nie ma chyba potrzeby ich odczytywania. Autora interpelacji akurat nie ma, 

ale czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby zabrać głos?  

        Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad pkt 10 

 

       Interpelacje  i zapytania :  

 

Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Panie Przewodniczący!  Panie Burmistrzu!  Wysoka Rado! 

Chciałabym  zapytać - jaka  firma  w  tym   roku    odpowiada za porządek w mieście i za 

utrzymanie miejskiej zieleni? Dziękuję.  
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Radny pan  Marek DWÓRZNIK : 

Panie Burmistrzu,  jakie prace są wykonywane i pod jaką inwestycję na ulicy Świerkowej, 

obok  i  za  Orlikiem,  bo  różne  pogłoski  krążą , że OBI, że Alfa.. A drugie pytanie, a raczej 

prośba   mieszkańców   osiedla   Leśna II  o   postawienie   czterech ławek przy  oczku 

wodnym, bo tam jest takie zapotrzebowanie. Dziękuję.  

                                                                                    

Radny pan  Michał STRUZIK : 

Ja mam pytanie do szefa zespołu kontrolnego Komisji Rewizyjnej, bo  zainteresował mnie 

zapis – energia orlik ponad 6 000 zbitych.  W związku z tym pytam, bo kwestia jest 

finansowania tego orlika na terenie  Gimnazjum nr 2  - czy  to jest  wrzucone  do   budżetu  

szkoły? I czy na tym obiekcie są jeszcze zatrudnione jakieś osoby, bo jeżeli mnie pamięć nie 

myli, to nie należy chyba do zadań oświatowych, to jest zadanie własne gminy. Dziękuję. 

 

 

Ad pkt 11 

 

        Bez uwag, 16 głosami „za”, przy 2 głosach                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

„przeciw” i 2  „wstrzymujących się” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/148/12 

 

w    sprawie     zatwierdzenia   taryf   zbiorowego   zaopatrzenia    w   wodę   i   zbiorowego     

odprowadzania   ścieków    na   terenie     miasta     Działdowo,  na okres od 24 maja 2012 r. 

do 23 maja 2013 r.  

 

        Po czym nastąpiła piętnastominutowa przerwa w obradach.  

 

 

Ad pkt 12 

 

         Zgodnie z art. 110 pkt 9 ustawy o pomocy społecznej   pani Małgorzata Szymańska- 

dyrektor   MOPS   przedstawiła   Radzie     sprawozdanie    z      działalności        Miejskiego  

Ośrodka     Pomocy    Społecznej    w    Działdowie   za    2011   rok   wraz   z      potrzebami  

i    zamierzeniami   w    zakresie    pomocy     społecznej    (dokument ten stanowi załącznik 

do protokołu) . 

        Rada nie miała uwag do przedłożonego dokumentu.  
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Ad pkt 13 

 

        Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - Dyrektor MOPS przedstawiła Radzie ocenę 

zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej 

(stanowi ona załącznik do protokołu).  

 

        Rada nie wniosła uwag do przedstawionej oceny.  

 

Ad pkt 14 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/149/12  

 

Rada zatwierdziła roczne sprawozdania finansowe Miejskiego Domu Kultury i Miejskiej  

Biblioteki Publicznej.  

 

Ad pkt 15 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/150/12 

 

w   sprawie wyrażenia zgody  na  przyjęcie   darowizny    przez    Gminę-Miasto Działdowo 

w postaci nieruchomości stanowiących ulice miejskie.  

 

 

Ad pkt 16 

 

        Bez uwag 17 głosami „za”, przy 2 głosach ”wstrzymujących się” Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XVI/151/12 

 

w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2012-2021.  
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Ad pkt 17 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta omówiła 

proponowane zmiany w budżecie miasta na rok 2012.  

 

W dyskusji :  

 

Radny pan  Zenon GAJEWSKI: 

Panie Przewodniczący, ponieważ nie mam możliwości oprotestowania wszystkich decyzji 

Ministra   Finansów    wobec samorządów,   więc spróbuję zachować się w sposób oryginalny 

i wstrzymam się od głosowania. Dziękuję.  

 

Radny pan Michał STRUZIK :  

Panie Przewodniczący!  Wysoka Rado! 

Jeżeli już będą wyjaśnienia dotyczące cięcia  subwencji oświatowej, to by było miło gdybym 

otrzymał informację w tej sprawie, bo nie jestem członkiem Komisji Oświatowej. 

I  następna  sprawa   dotyczy  540 tys. obciętych  przez   ministra - czy  ewentualnie  można 

by było znać powody  dlaczego teraz minister się obudził i obciął  te 540 000 tys.,   gdzie  

znalazł ewentualnie lukę, jeżeli chodzi o ten podatek dochodowy ?- podstawa  musi do tego 

być. 

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA -  Skarbnik Miasta :  

Szanowni   państwo,   w      komentarzu,   który    otrzymujemy   od   Ministra     Finansów, 

praktycznie  zawsze tekst  jest   taki   sam, mianowicie   jest    napisane,   że   ta kwota   nie 

ma charakteru dyrektywnego,  a jedynie informacyjno-szacunkowy. Ponieważ dochody 

podatkowe planowane   są w budżecie    państwa   na   podstawie   szacunków   i    prognoz, 

to praktycznie w każdej  informacji rok rocznie jest ta sama kwota.  

Kwota   planowanych   udziałów   wszystkich    gmin  w   PIT    na   2012 rok   uległa 

zmianie.  Ona  wynosiła  w   projekcie  25 046 917,200 mld,  a w   tym   momencie  wynosi 

24 044 995,800 mld  i od tej kwoty, jeżeli się nalicza dla naszej gminy, to spowodowało  

spadek o 540 000 tys. złotych.   Podobno w Olsztynie o  ponad 8 mln na przykład. Także  

praktycznie każda gmina ma proporcjonalnie do tego swojego udziału mniej. Dziękuję.  

 

        Po czym podjętą 18 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XVI/152/12 

 

Rada dokonała zmian w budżecie miasta na  2012 rok.  
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Ad pkt 18  

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 

Pan  Ryszard  DUCHNA - Zastępca Burmistrza :  

Proszę państwa,  jeżeli chodzi o zapytanie pani Milewskiej -  kto utrzymuje porządek i kto 

dba o zieleń to -  o parki miejskie i skwery  dba  Miejska Służba Drogowa w zakresie 

utrzymania zieleni i  sprzątania.  Jeżeli chodzi o ulice i zieleń na ulicach, to w  wyniku  

przetargu  zostało   wyłonionych   dwóch    wykonawców.    Jeden   to    jest  firma TOMEX  

z Działdowa, która odpowiada za północną część miasta.  Za centrum miasta - Miejska Służba   

Drogowa.  I za  zatorze   -  firma  pana  Łomejko  z  Gminy Kozłowo.  

        Pan  Marek Dwórznik pytał, co robi właściciel na tych działkach? Z tego co mi 

wiadomo, to dokonuje makroniwelacji,  na co ma zgłoszenie ze Starostwa, jest właścicielem. 

Pozwolenia na budowę  nie otrzymywali, także ja nie wiem, co będzie w efekcie tego 

ostatecznym,  finalnym produktem. Makroniwelacja, to jest zebranie humusu, 

wybryzmowanie i zrobienie podbudowy.  Nam nic do tego, ewentualnie jeżeli będzie chciał 

wykorzystywać nasze działki,  to umowa na jakąś dzierżawę będzie zawierana.  

        Jeżeli chodzi o prośbę, to   myślę że się uda   wykonać ławki  przy oczku wodnym.  

        Pan Marek  też mnie  pytał - czy  będzie możliwość wykonania tam czegoś w rodzaju 

fontanny?  Otóż jest  tam   woda, która zawiera bardzo dużo nawozów, ponieważ  dawniej nie 

było kanalizacji. Przed wojną tam było takie źródło, z którego ludzie używali wody do picia, 

a dzisiaj zawiera ona tyle nawozów, że kwitnie, albo jest rzęsa.    Będzie trwało bardzo długo 

zanim z gruntu zostaną wypłukane te nawozy i, niestety, przykro mi, ale tam nie ma 

możliwości    zainstalowania  żadnego   takiego urządzenia,     bo po prostu ono by nie 

działało.  

        Jeżeli chodzi o pytanie  pana   Michała Struzika  o  orliki,  to orliki   zostały przekazane 

w trwały zarząd  szkołom  do   użytkowania. I  to, że  są oświetlone i że ponosimy te koszty, 

to było z góry wiadomo, że takie koszty będą ponoszone czy  to  w ramach szkoły, czy też 

odrębnie, bo    mamy też jeden orlik,  który prowadzi MOSiR - resztę prowadzą szkoły. Przy 

jednej ze  szkół,   czyli   przy   czwórce,   nie    udało   się   na   terenie  szkoły     

zlokalizować orlika. Ja   uważam, że to jest najlepsze miejsce na orlik,  bo on ma służyć 

młodzieży. Mogą tam grać, mogą  mieć lekcje i  cały szkopuł jest w tym, żeby on był 

wykorzystywany maksymalnie. Bo   jak koledzy mówili na przerwie - w  sąsiedniej gminie  

pan  Burmistrz  wyłącza światło o 18.00 czy 19.00 - to  po   co   w   ogóle   budował te orliki, 

jeżeli  dzieci jesienią czy wiosną, kiedy   jest   ciemno, nie  mogą  tam grać,  no  to chyba  

mija  się   z    celem. A,  że   to   jest   w   szkołach, to  przecież    i   tak   byśmy    te    koszty   
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ponosili.   Szkoły   mają  możliwości organizowania tam np.  turniejów i  cały  szkopuł  dla  

mnie  jest tylko taki, aby   orliki były  wykorzystywane  w  100%  przez  młodzież. Jak   mają  

się  włóczyć na ulicach, to 100  razy  lepiej,  jak będą na orlikach.  

A jeżeli chodzi o koszty, to  możemy założyć, że  jak się chce mieć coś na poziomie, powiem, 

wysokim, to  one będą. Boisko, na którym ja grałem  nazywało się klepiskiem, gdzie były 

zbite bramki   z  drągów - mi to wystarczyło. A   dzisiaj   są   inne czasy i uważam, że to jest 

dobre. Ja uważam, że tak samo  jak schetynówki, tak i orliki   to  był jeden z lepszych 

pomysłów realizowanych w ostatnich latach, jeżeli chodzi o  inwestycje publiczne. Koszty 

będą, no bo muszą być, można  szukać    tańszych   źródeł  energii. Przeprowadziliśmy 

przetarg na  oświetlenie, w którym  wszystkie obiekty, które  podlegają  Burmistrzowi   były 

w jednym przetargu  i  mieliśmy oszczędność rzędu 20%. Koszty energii rosną stale i teraz 

możliwości są tylko instalowania urządzeń,  które mniejszą energię pobierają, a to są ledy, 

tylko na razie te lampy są bardzo drogie. Także moje  zdanie jest takie, że  jest to prawidłowa 

forma. Dziękuję bardzo.  

  

Ad pkt 19 

 

        Wolne wnioski i informacje : 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Proszę,  pan wiceprzewodniczący Hoffer o naszych sukcesach drużyny samorządowej  

 

Pan  Sławomir  HOFFER - Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta :  

Proszę państwa, między  sesjami   odbyły   się   dwa   spotkania   towarzyskie  rad  gminnych, 

miejskich i powiatowej w ramach  trwających od kilku miesięcy samorządowych meczów 

piłki nożnej-halowej. Na pierwszym spotkaniu, które organizował  Urząd Miasta Działdowo 

zajęliśmy  5 miejsce, ale trochę pechowo, bo na 7 sekund przed końcem ostatniego meczu 

prowadziliśmy, co dawało nam II miejsce. Nie   przegraliśmy na tamtym turnieju żadnego 

meczu. Mieliśmy wygraną i cztery remisy, ale tak pechowo się ułożyło, że  4 drużyny 

zdobyły po 7 punktów  i  zrobiono nową tabelę małą.  W tej nowej tabeli, niestety, zajęliśmy  

z  tych  4 drużyn, ostatnie  miejsce, a  w rezultacie 5. miejsce. Natomiast w tę niedzielę odbył 

się     następny    mecz  zorganizowany   przez  Gminę Działdowo.  Spotkanie   to odbyło się 

w Brukacie. Tutaj   już się   szczęście do   nas uśmiechnęło, bo  z   kolei      przegrywaliśmy  

w  ostatnim  meczu  1:0 i  w ostatniej minucie wyrównaliśmy na 1:1, co dało nam 3. miejsce, 

i oto ten pucharek.(oklaski)  Prawdopodobnie to był ostatni mecz w tym sezonie przed 

wakacjami. Być może, że   jeszcze   Starostwo Powiatowe   zorganizuje   jedno     spotkanie 

na orliku, ale to w najbliższych dniach się okaże.  Dziękuję.  
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Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady Miasta : 

Ja chcę dodać, że olbrzymie zasługi organizacyjne i piłkarskie w tych meczach mają  : nasz 

kolega Sławek, trener, selekcjoner - Leszek Gołębiewski, fenomenalny bramkarz - Paweł 

Wółkowski  i jeszcze kilku  młodszych zawodników, których możemy traktować jako 

pracowników samorządowych. Dodam nieskromnie również, że w ostatnim turnieju piłki 

halowej osobisty  udział pana Przewodniczącego zapewne wpłynął na to, że   wyjeżdżaliśmy 

z trzecią lokatą. 

 

Radny pan  Adam STOLARSKI : 

Włączę się   w   pasmo tych sukcesów i powiem, że  chłopcy  z Liceum Ogólnokształcącego 

przy ulicy  Grunwaldzkiej wywalczyli   mistrzostwo Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  

w koszykówce. (oklaski) 

 

Radna pani  Renata WASZCZAK :  

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! Szanowni państwo!  

Chciałam państwa poinformować, że zbliża się Dzień Dziecka. W roku ubiegłym, dzięki 

współpracy i pomocy radnych, mogliśmy zorganizować ten dzień. I   bardzo bym prosiła, 

żeby w tym roku również radni się przyłączyli do wsparcia i pomocy w zorganizowaniu tego 

dania. Więcej informacji  przekaże kolega radny, pan Edward Radomski. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Edward RADOMSKI :  

Dzień Dziecka chcemy zorganizować  w ramach  projektu  reanimacja placu Mickiewicza. 

Ustalono termin na 3. czerwca, gdyż w tym dniu na terenie Działdowa przebywać będzie 

grupa uczniów z zagranicy i Miejski  Dom Kultury chce połączyć te dwa ważne zdarzenia. 

Natomiast chcemy zrobić ten dzień na wesoło i w zależności od tego, jaką kondycję 

finansową  będziemy mieli, ten program będzie mniej lub bardziej ciekawy. Chcę powiedzieć, 

że rok temu do tej akcji również przyłączali się pracownicy Urzędu. Być może dzisiaj też nam 

dadzą szansę na rozwój. To tyle, dziękuję.  

 

Pan ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Rozumiem, że organizatorzy liczą na hojność państwa radnych, pracowników,  

przewodniczących zarządów osiedli  i sponsorów ?   

 

Radna pani Maria KARWACKA  : 

W związku z tym, że wszyscy przekazują coś dobrego - może jeszcze niezupełnie  to jest 

sukces - ale  mogę   powiedzieć,   że    zostało   podpisane   porozumienie   między    Starostą 

a Wojewódzkim Ochotniczym Hufcem Pracy w sprawie utworzenia Młodzieżowego Centrum  
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Kariery. I jeżeli  Warszawa przyzna środki na zorganizowanie tego centrum,  to Starostwo 

pomoże zorganizować lokal,  już wstępnie  został zaakceptowany u pana Popielarczyka, więc 

miejmy nadzieję, że środki zostaną  przyznane na etat i wyposażenie  Młodzieżowego 

Centrum z korzyścią dla, przede wszystkim, młodzieży od 15 do 18 lat i od 18 do 25, gdzie 

od 18 do 25 mogą korzystać z doradztwa w Powiatowym Urzędzie Pracy. Natomiast ta grupa 

gimnazjalistów jedynie w szkołach, gdzie jak wszyscy wiedzą jeszcze nie wszystkie  szkoły 

mają zatrudnionych doradców. Także być może już w czerwcu będziemy wiedzieć, czy z tego 

porozumienia będzie duży sukces. 

 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta : 

Ja chciałem państwu zająć dosłownie minutę w sprawach   organizacyjnych. Zbliża się długi 

weekend   majowy, co  prawda  już    są  dostępne  elektronicznie, jak  i  również   fizycznie 

na poszczególnych drzwiach Urzędu wywieszki dotyczące pracy Urzędu w tychże dniach. 

Jednak korzystam   ze   sposobności, żeby   rozpowszechnić  i upowszechnić tę informację. 

30. kwietnia i 2. maja Urząd pracuje w niezmienionych godzinach – 7:30 – 15:30. Natomiast 

Urząd Miasta nie pracuje 4. maja, czyli w piątek, oczywiście, poza Urzędem Stanu 

Cywilnego, który pracuje. Także wydaje się, że udało się pogodzić zarówno interes obywatela 

z dostępnością do świadczonych usług, jak i kwestię odpoczynku dla pracowników.  

        Druga z  informacji,  zwróciliście  państwo  zapewne  już  uwagę,  że  o  11:55 hejnał nie 

jest wygrywany. Remont Ratusza zszedł na parter, w związku z tym należało przemieścić 

stanowiska biurowe do innych  pomieszczeń i  urządzenia, które automatycznie włączało 

sygnał nie robiliśmy celowo - jest to chwilowe.  Kasa zlokalizowana w  Ratuszu  nie   będzie  

również    czynna    z   racji   tego,   że   remont      obejmie     także te pomieszczenia. 

Stosowny komunikat ogłosimy. Informuję państwa o tym abyście mogli  wytłumaczyć   

zainteresowanym     powody    takiego     stanu    rzeczy.  Jest   to  chwilowe, to są zmiany 

dotyczące, jak nas poinformowano,  2-3 tygodni. Dziękuję uprzejmie.  

 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI - Radca Prawny Urzędu : 

Ja króciutko. Przepraszam zresztą być może za bezczelność, bo ja chciałbym uzupełnić 

sprawozdanie pana Przewodniczącego. Mianowicie, pan  Przewodniczący raczył wspomnieć 

o rozstrzygnięciu nadzorczym odnośnie programu ochrony zwierząt, ja chciałem tylko 

uzupełnić, że te rozstrzygnięcie rzeczywiście jest drobne, ono  w  żaden sposób nie wpływa 

na funkcjonowanie programu. Dotyczy    tylko tego, że  zdaniem pana  wojewody  należy 

wskazać konkretne gospodarstwo rolne, które ma przyjmować ewentualne zwierzęta 

gospodarskie,  bezpańskie  i   generalnie   pan  wojewoda   ma  absolutnie   rację.  Myśmy  już  
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wcześniej chcieli wskazać, tylko, niestety, nie bardzo jest jakie gospodarstwo na terenie 

Gminy-Miasto  Działdowo wskazać. A zatem   Wydział  na pewno  będzie  prowadził   prace 

i korektę tej uchwały państwu przedstawimy.  

Ponadto korzystając z okazji  chciałbym przypomnieć państwu - chociaż być może już 

wszyscy złożyli – o złożeniu oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia, bo skutki są potem 

daleko idące i zupełnie niepotrzebne. 

 

Radny pan  Zenon GAJEWSKI : 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!  

Z koleżanką,  złożyliśmy wniosek w sprawie  zwierząt, które chcielibyśmy, żeby mieszkańcy 

Działdowa adoptowali. Zmiany, które my proponujemy dotyczą  zwolnienia z podatku osób,  

które zaadoptują tzw. „naszego” psa ze schroniska i chyba ten wniosek będzie rozpatrywany – 

mam nadzieję - w przyszłym miesiącu.  Natomiast  w związku z tym, że nie można na razie 

wprowadzić zwolnień z tej opłaty, pan Przewodniczący zaproponował, że każda osoba, która 

dokona adopcji naszego pieska ze schroniska będzie miała opłacony podatek do końca roku 

przez pana Przewodniczącego Rady.  Pan  Przewodniczący się tak zadeklarował i  pozwolił 

mi to powtórzyć, że ktokolwiek weźmie psa działdowskiego ze schroniska do końca roku pan 

Przewodniczący uiści za niego podatek. Ja  dziękuję bardzo i brawo dla pana 

Przewodniczącego za wyjątkowe podejście i wrażliwość.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady : 

Słowo się rzekło, kobyłka u  płotu, potwierdzam.  

 

Pan Ryszard Duchna - Zastępca Burmistrza  : 

Tę sprawę trzeba będzie poddać analizie, ponieważ zgodnie z  ustawą, którą stworzono w celu 

ochrony zwierząt, wszystkie zwierzęta, które będą adoptowane będą sterylizowane i  z  tego,  

co   wiem   są    ludzie,   którzy  już  takich    zwierząt  nie   wezmą. Przewóz  do   schroniska  

i   później     adopcja to jest koszt,    a   jeżeli    to   by   było w momencie, kiedy taki piesek 

jest, a można go już  przekazać, to by było bardziej skuteczne i sensowne. Ustawa   jest  tak 

daleko idąca, że w miastach mają być gospodarstwa wyznaczone do przyjmowania zwierząt 

gospodarskich.  Już   rozmawialiśmy z panem Mirkiem, że musimy wystąpić do sąsiedniej 

gminy, bo mamy tylko 6 rolników.  
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Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady : 

Proszę państwa, przed nami wydłużony majowy weekend, ale najpierw kilka świątecznych 

dni i pozwolę sobie przypomnieć -  jeżeli ktoś taką potrzebę odczuwa i chce – o wywieszaniu 

flag państwowych już od 2 maja. Ktoś, kto uważa to może i wcześniej. Pozwolę sobie 

również zaprosić państwa na kilka imprez organizowanych w  okresie długiego majowego 

weekendu. I chronologicznie: 

- 1 maja na stadionie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji organizowany jest IX 

Miting Lekkoatletyczny. Początek o godz. 11
00

. Watro dodać, że gościem honorowym 

tej imprezy  będzie  rekordzistka  świata  i   aktualna  rekordzistka   Polski   w biegu 

na 100 m przez płotki pani Grażyna Rabsztyn, 

- 3 maja pan Burmistrz i Miejski Dom Kultury zapraszają do udziału w uroczystościach 

z okazji święta Konstytucji. Zbiórka o godz. 14
00

 przy Miejskim Domu Kultury. Tam 

też spotkają się  poczty sztandarowe, następnie przemarsz na pl. Mickiewicza i ciąg 

dalszy wg programu, który zapewne państwo znacie, 

- miłośników aktywnego  spędzania  czasu zapraszam 5 maja tj. w sobotę o godz. 14
00 

na   I  rajd  pieszy  w   poszukiwaniu   wiosny.  Szczegóły   będą   w      komunikatach 

i na stronach internetowych. Ponadto   chcę państwu zasygnalizować, że pan 

Burmistrz podejmuje starania, żeby w następną sobotę, tj. 12 maja zaprosić państwa 

do udziału w sprzątaniu naszego lasu miejskiego. Oczywiście po stosownych 

uzgodnieniach taką informację państwo radni jeszcze otrzymają. Dziękuję.  

 

 

 

Ad pkt 20 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

 

        Zamykam XVI sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

 

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski   


